
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2023-04-12 11:31:56

Ciuca: Am reiterat în discutiile cu comisarul european Thierry Breton sprijinul

pentru întarirea capacitatii de aparare a UE

Prim-ministrul Nicolae Ciuca a declarat ca în discutiile purtate, miercuri, la Palatul Victoria, cu Thierry

Breton, comisarul european pentru piata interna, a reiterat sprijinul pentru întarirea capacitatii de aparare

a Uniunii Europene, subliniind faptul ca România si-a îndeplinit obiectivele de alocare a 2% din PIB pentru

bugetul de aparare anul acesta.

 

Şeful Executivului a sustinut declaratii comune alaturi de Thierry Breton, comisarul european pentru piata interna,

aflat în vizita oficiala în România.

 

"A fost un dialog foarte constructiv în ceea ce priveste consolidarea capacitatii de aparare din tara noastra si,

bineînteles, din Uniunea Europeana. (...) Este vorba despre a gasi împreuna modalitatile prin care fiecare stat

membru sa-si aduca propria contributie la efortul care se face pentru întarirea capacitatii de aparare a Uniunii

Europene. În cadrul discutiilor am reiterat sprijinul României pentru consolidarea capacitatii de aparare europene.

Am discutat despre faptul ca România si-a îndeplinit obiectivele de alocare a 2% din PIB pentru bugetul de aparare

anul acesta. Discutam despre o asumare de ridicare a acestui procent la 2,5, ceea ce înseamna ca avem un spectru

mai mare pentru abordarile care au fost si sunt pe agenda de lucru atât a Uniunii Europene, cât si a Aliantei

Nord-Atlantice. Desigur, este un angajament al Uniunii Europene în a ne întari capacitatile de aparare, în a relansa

industria de aparare în contextul razboiului din Ucraina, dar, în acelasi timp, este o perspectiva pe care am

discutat-o cu domnul comisar în ceea ce priveste capacitatea noastra de a ne pregati si de a ne întari rezilienta si

capacitatile pentru a face fata nu doar provocarilor actuale, ci si provocarilor viitoare", a afirmat Nicolae Ciuca.

 

Acesta a precizat ca Thierry Breton va vizita o parte din facilitatile noastre din industria de aparare, Centrul de

Competente Cyber al UE din Bucuresti, va avea, de asemenea, întâlniri cu oficiali din tara noastra, cu membri ai

Guvernului, cu membri ai industriei de aparare.

 

Legat de Centrul de competente cyber al Uniunii Europene, care foarte curând va fi deschis la Bucuresti, pe data

de 9 mai, el a subliniat ca reprezinta o prezenta deosebit de importanta pe teritoriul tarii noastre.

 

În privinta capacitatilor industriei de aparare românesti, Ciuca a punctat potentialul acestui domeniu si

oportunitatile ce trebuie valorificate în deplin consens cu partenerii europeni.

 

"Sunt convins ca, odata ce va fi finalizata aceasta vizita, va avea perspectiva reala asupra capacitatii tarii noastre în

ceea ce priveste industria de aparare si, desigur, potentialul, pentru ca aici discutam de un potential si oportunitati

care trebuie folosite si aliniate la nivelul Uniunii Europene, conform specificului fiecarui stat membru în parte. Am

aratat ca diferitele crize cu care Europa s-a confruntat în ultimii ani, desigur, culminând cu razboiul din Ucraina, au

adus nu doar provocari, ci si o serie de aspecte, de oportunitati la care noi trebuie sa ne gândim si pe care trebuie sa

le valorificam în deplin consens", a mai declarat el.

 

Premierul s-a referit si la aspectele privind competitivitatea si nivelul de ambitie al UE în privinta tranzitiei verzi.

 

"Un astfel de beneficiu este cel legat de constientizarea clara a nevoii de consolidare a rezilientei interne a Uniunii

Europene, inclusiv prin gestionarea dependentelor strategice si promovarea întregului potential al pietei unice. În

acest context, am oferit asigurari privind sprijinul României pentru initiativele care vor consolida piata interna, mai

ales prin înlaturarea obstacolelor care afecteaza libertatile fundamentale. Propunerile recente prezentate de

Comisia Europeana, precum planul industrial 'Green Deal', actul 'Net-Zero Industry, actul european al materiilor

prime critice si comunicarea privind competitivitatea pe termen lung a UE, asa cum i-am precizat domnului
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comisar, vin într-un moment si ele trebuie abordate în asa fel încât sa îndeplinim aceste obiective, care sunt

asumate la nivel politic si ele trebuie transpuse în practica. Am insistat asupra faptului ca initiativele menite sa

sustina obiectivele verzi si de digitalizare ale Uniunii Europene trebuie sa ramâna neutre în ceea ce priveste

tehnologiile utilizate în scopul decarbonizarii", a mai afirmat Ciuca.

 

În context, el a multumit oficialului UE pentru sprijinul pe care l-a acordat tarii noastre pentru dezvoltarea

reactoarele 3 si 4 de la Cernavoda.

 

Şeful Executivului a mentionat si interesul Guvernului de a sprijini implicarea companiilor românesti în proiecte

importante de interes european comun, cum este IPCEI.

 

"Şi aici ma refer la domeniile semiconductori, baterii litiu-ion si, desigur, am discutat despre faptul ca România

este o tara care detine resurse minerale care pot fi folosite în acest scop si, în acelasi timp, România are un nivel de

ambitie astfel încât aceste resurse sa fie prelucrate si utilizate în procesul de industrializare în tara noastra, putând

în felul acesta sa realizam o valoare adaugata mai mare a tot ceea ce înseamna potentialul tarii noastre", a spus

Ciuca.

 

Nu în ultimul rând, premierul a evidentiat faptul ca în cadrul întâlnirii au fost abordate subiecte legate de

continuarea sprijinului pentru Ucraina si Republica Moldova.

 

"Au fost, de asemenea, abordate subiecte legate de modul în care continuam sa sprijinim Ucraina si Republica

Moldova. (...) Am convenit, de asemenea, sa ne aducem aportul nostru la tot ceea ce înseamna procesul de aderare

al Ucrainei si Republicii Moldova la Uniunea Europeana", a mai spus Ciuca. 
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